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POLITSEI

NÄDALA PILT

Konverentsil jagati ideid Liiklusõnnetus
11. novembril kell 13.44 juhtis 1970. aastal sündinud 
Argo alkoholijoobes Türi vallas Pärnu-Rakvere-Sõmeru 
maantee 80. kilomeetril sõiduautot Mitsubishi Lancer 
ning sõitis möödasõidul otsa tema ees liikunud sõidu-
kile Kia Carnival.  Politsei toimetas  Mitsubishi Lanceri 
juhi kainenema. Inimesed liiklusõnnetuses kannatada ei 
saanud, sõidukitel tehnilised vigastused. 

Laupäeval ootas oma kümnendat tegutsemisaastat tähis-
tanud vokaalansambel Uisapäisa kõiki oma sõpru Türi 
kultuurimajja, et üheskoos juubelipidu pidada. Et Uisa-
päisal sõpru jagub, tõestas see, et kultuurimaja saal oli rah-
vast pilgeni täis. Loomulikult ei puudunud kontserdilt 
ka segakoor Suisapäisa ning spetsiaalselt selleks õhtuks 
oli kokku kutsutud ka ansambli vilistalastest koosnev 
laulukoor.

Teisipäeval toimus Türi kultuu-
rimajas Järvamaa kultuurikon-
verents. Konverentsi kutsus kok-
ku Järvamaa kultuuri nõukoda 
koos Järvamaa Omavalitsuste 
Liidu ja kultuurispetsialistiga. 
Seekordse foorumi põhiteemad 
olid „Kultuuri ja meedia koos-
töövõimalused” ja „Kultuuripä-
randi säilitamine”.

Järvamaa kultuurispetsia-
listi Lili Välimäe sõnul püüdis 
konverents anda kultuuriini-
mestele ülevaate meediaga suht-
lemise võimalustest. „Kuna ees 
seisab vaimse kultuuripärandi 
nimistute koostamine, oli tei-
seks eesmärgiks selgitada kul-
tuuripärandi mõistet ja ärgitada 
mõtlemist ka sellel teemal,” tea-
tas ta. 

Konverentsi avasõnad lau-
susid Järva maavanem Üllar 
Vahtramäe ja Türi vallavanem 
Toomas Marrandi. Seejärel an-
dis moderaator Ants Välimäe 
sõnajärje meedia esindajatele. 

Ettekannetega astusid üles 
vabakutseline ajakirjanik Kadri 
Valner, ERRi Kesk-Eesti korres-
pondent Olev Kenk, maakonna-
lehe „Järva Teataja” peatoimetaja 
Arnika Tegelmann ja KUMA-
raadio direktor Mati Palmet.

Kadri Valner toetus oma 
esinemises mõtetele ja veendu-
mustele, mis on tekkinud enam 
kui kümne ajakirjanikuksolemi-
se aasta jooksul. Ta väitis, et ek-
simine on inimlik ja inimesele 
lubatud  -  ajakirjanik on ka ini-
mene. Ajakirjanik ei pea kõigest 
kõike teadma, ta peab lähtuma 
oma töös üldistest huvidest ja 
pidama kinni eetikakoodeksist. 

„Meediakoolitustel on mu 

käest kordi küsitud, kuidas aja-
kirjanikuga ühendust võtta, ei 
saa ju ometi teise tööd segada. 
Aga see, et meid segatakse on-
gi ju meie töö,” lausus ta. „Rää-
gi ajakirjanikuga, ära karda teda, 
sest 1+1=11.”

Olev Kenk selgitas kokku-
tulnuile, millisel sündmusel on 
uudisväärtus ja millised uudi-
sed jõuavad eetrisse. Ta kutsus 
üles rohkem suhtlema ajakir-
janikega, usaldama avalik-õi-
guslikku meediat ja kasutama 
rahvusringhäälingu tasuta rek-
laamimisevõimalusi.

Arnika Tegelmann rääkis 
Järvamaa kultuuri ja kohaliku 
maakonnalehe koostöövõima-
lustest.

„Halvad uudised, õnnetused 
ja pahandused juhtuvad niisama 
iseenesest, et aga hea kultuuri-
uudisega esikaanele pääseda, tu-

leb kõvasti vaeva näha,” rõhutas 
ta ja tõi erinevaid näiteid Järva 
Teataja praktikast. Lisaks uudis-
tele on kultuuri ja selle tegijaid 
võimalik tutvustada ka erineva-
te rubriikide iga kuu lõpus ilmu-
va kultuurilehekülje kaudu. 

Mati Palmeti sõnul on iga-
suguse meelelahutuse põhikü-
simus: mille poolest sa erined? 
Ta väitis, et kultuur ja meele-
lahutus ei ole vastandid. „Kui 
koer ajab oma saba taga, siis 
on see talle suurepärane mee-
lelahutus, kui intellektuaal 
kuulab kontserdil klaverimuu-
sikat, siis on see talle ka mee-
lelahutus,” tõi ta näite. Rääki-
des kultuuri ja KUMA-raadio 
koostöövõimalustest rõhutas 
ta reklaami ja teavitamise täht-
sust ja julgustas kultuuritööta-
jaid rohkem kasutama meedia 
võimalusi. „Kontsert, kus ei ole 

kuulajaid on lörri läinud, olgu 
selle kunstiline tase kuitahes 
kõrge,” oli Palmeti seisukoht.

Konverentsi pärastlõuna-
sel sessioonil esinenud Kris-
ti Grünberg ja Kristiina Pori-
la Rahvakultuuri Arendus- ja 
Koolituskeskusest käsitle-
sid oma ettekannetes vaim-
se kultuuripärandi mõistet ja 
UNESCO konventsiooni ra-
kendamist Eestis.

Aasta 2009 on kuulutatud 
muuseumideaastaks.

Selleks puhuks olid esi-
nema palutud Eesti Ajaloo-
muuseumi arendusdirektor 
Mariann Raisma ja Järvamaa 
muuseumi direktor Valev Väl-
jaots. Väljaotsa ettekanne jõu-
dis kuulajateni skype’i vahen-
dusel.

ANTS OIDEKIVI

Ettekande teinud vabakutseline ajakirjanik Kadri Valner (vasakul) sai tänutäheks Uisapäisa 
ahjusooja CD. Merit Männi

Reedel toimus Türi kultuurimaja kontsertsaalis Eesti raa-
dio laululaste kontsert, mis ühtlasi pani punkti Eesti Rah-
vusringhäälingu päevale Järvamaal.

Kuigi oli välja kuulutatud, et kontsert on tasuta, 
oleks siiski oodanud, et niivõrd heatasemelist sünd-
must tuleb nautima rohkem kui pool saalitäit inimesi. 
Päris kindlasti said aga kohaletulnud suurepärase nau-
dingu osaliseks. 

Esmaspäeva õhtupoolikul toimus Türi Kesklinna laste-
aias traditsiooniline mardilaat, mis tõi kokku suure hulga 
ostjaid ja müüjaid.

Kui tavapäraselt on kauplemisplats üles seatud las-
teaia õuele, siis nädala alguses valitsenud heitlike ilma-
olude tõttu pidid laadalised kolima lasteaia saali. Kui-
gi ruumi kippus nappima, mahtusid sinna sõbralikult 
kõrvuti nii ostjad kui ka müüjad.

Kultuurimaja rekonstrueerija on selgunud
Türi vallavalitsus tunnistas 5. 
novembri istungil Türi kultuu-
rimaja rekonstrueerimiseks 
korraldatud riigihanke avatud 
hankemenetluse edukaks pak-
kumuseks Paide MEK AS pakku-
muse hinnaga 16 954 876 krooni 
(käibemaksu arvestamata) ja 
tööde kestvusajaga 270 kalend-
ripäeva.

ANTS OIDEKIVI
rleht@tyri.ee

Abivallavanem Enn Mäger 
teatas, et hange hõlmab ainult 
ehitustöid. Määratud tähtajaks 
esitati komisjonile kaheksa 
pakkumust, millest odavaim 
oli veidi alla 17 miljoni krooni 
ja kallim üle 28 miljoni krooni, 
arvestamata käibemaksu.

„17 miljoni krooni kan-
ti oli neli pakkumist,” lausus 
Mäger. „Arvestades ehitustur-
gu, leian, et need pakkumised 
on väga lähedal selle objek-
ti ehituse tegelikule omahin-
nale. Kõigi pakkumuste alusel 
selgitas komisjon välja eduka 
pakkuja, milleks osutus Paide 
MEK AS.” 

Abivallavanema sõnul loe-
takse edukas pakkumus lõpli-
kult vastuvõetuks alles neliteist 
päeva pärast otsuse teavitami-
sest taotlejatele. Praegu kestab 
veel periood, mil pakkujatel 
on võimalik hanke tulemused 
vaidlustada. Ühtegi vaidlust 
vallavalitsusele tänaseks veel 
laekunud pole. 

„Ma ei pea eriti tõenäo-
liseks, et keegi neid tulemu-
si vaidlustab, kuna ma ei näe 
alust,” lausus Mäger.  Tema 
ütluse järgi sõlmitakse peale 
vaidlustusperioodi ehitajaga 
leping ja võib minna tööks, ju-
hul, kui rahastamisküsimused 
on saadud klaariks.

Kultuurimaja renoveeri-
mise arvestuslikuks maksu-
museks on ligikaudu 38 miljo-
nit krooni, millest 15 protsenti 
on omaosalus ja 32 miljonit 
rahastatakse kohalike omava-
litsuste investeerimistoetuste 
(KOIT) kava alusel.

„Tänaseks on meie KOIT-
kavasse tehtud eeltaotlus otsus-
tatud rahuldada,” selgitas Mä-
ger. „Selleks, et tegelikult raha 
kätte saada, tuleb veel lisaks 

teha täpselt määratletud põhi-
taotlus. Täna tegeleb kultuuri-
maja veel helitehnika, valgus-
tehnika ja sisustuse hangetega. 
Muusikakooli ja kultuurima-
ja ühise parkla hange on koos 
teedeehitusehankega juba va-
rem läbi viidud.” Abivallava-
nem hindas asjade senist kul-
gu heaks. „Ehitajad lubasid 
töö teha laias laastus üheksa 
kuuga. Kui nii, siis aastat 2009 
võime ära saata  juba uues kul-
tuurimajas,” avaldas ta lootust.
Türi vallavolikogu otsustas 29. 
oktoobri istungil anda seoses 

rekonstrueerimistöödega kul-
tuurimaja käsutusse Viljandi 
tänaval asuv muusikakooli en-
dine hoone. 

Kultuurimaja direktor Ül-
le Välimäe ütles, et kolimisest 
ja sellega seotud kultuurima-
ja töö ümberkorraldusest saab 
täpsemalt rääkida peale seda, 
kui on selgunud, millal alga-
vad  ehitustööd.

„Oleme valmis üle elama 
rasked ajad selle nimel, et tä-
histada 2010. aastal Türi kul-
tuurimaja 50ndat juubelit juba 
uues majas,” teatas ta.

Türi muusikakooli endine hoone. Merit Männi


